
Hilsen fra Rotary Danmarks afgående formand 

Jeg sidder her ved afslutningen af Rotaryåret 2022 – 2023 og tænker �lbage på året 
der gik. Jeg synes, at vi nåede meget i løbet af året, men der er også �ng vi ikke 
nåede, og som jeg har givet videre �l den næste RD-formand. Sådan vil det være, når 
man arbejder i en organisa�on med 1-årige poster.  

På IT-området havde vi store udfordringer og jeg vil her blot nævne de største.  

Vi var igen ramt af at vor IT-leverandør havde lavet en opdatering af systemet, der 
ikke gik som forventet. I januar 2023 var der problemer med at mødekalenderen 
forsvandt i perioder. Det viste sig, at det skyldtes, at en disk på serveren var løbet 
fuld. I februar var der problemer med YEP-databasen. Claus Højmann og Chris�an 
Pedersen har i forbindelse med IT-udfordringerne ydet en kæmpe stor indsats, som 
jeg her vil takke dem for.   

Dataudvekslingen mellem Rotary.dk og Rotary.org kører via et system, der hedder 
Semda. Det har været udfordrende at få integra�onen af Rotaract �l at køre via 
Semda og vor landssekretær har i den forbindelse ydet en kæmpe indsats for at rete 
op på fejlene.  

Jeg var også ramt af at nogle forsøgte at sende falske mails i mit navn. Jeg fik en del 
henvendelser fra Rotarianere i hele landet, der troede at disse mails kom fra mig. Jeg 
måte derfor sende en mail �l alle Rotarianere i Danmark for at forklare at disse 
mails ikke kom fra mig. Dere�er stoppede dete med falske mails. 

Hen over e�eråret blev det opdaget at vi havde en sikkerhedsbrist i integra�onen 
mellem medlemsdatabasen og regnskabssystemet Saldi. Det var ikke første gang 
man opdagede sikkerhedsbrister i denne integra�on, så derfor beslutede 
bestyrelsen på vintermødet den 19. november at lukke for denne integra�on pr. 30. 
juni 2023. 

Tidligt på året fik vi ansat Birgite Illum fra Aarhus Aros RK som GRSP coordinator. 
Birgite er en rig�g ildsjæl og hun har allerede gjort en stor indsats for Georgia-
programmet. 

Bestyrelsen godkendte allerede på det første møde et nyt layout af visitkortene. Det 
var en idé, der fremkom på DGN3-kurset. Visitkortene nåede lige at blive trykt inden 
DGE’erne skulle på GETS i Island. 



Hen over e�eråret udarbejdede vi en beredskabsplan for kri�sk pressekontakt. Jens 
Oto Kjær Hansen fra Aarhus Sydvestre RK var ansvarlig for denne opgave. Det viste 
sig at jeg, allerede inden den endelig blev vedtaget, fik brug for den. Stor tak �l Jens 
Oto for at vi kom i mål med denne opgave. 

Vi fik også udarbejdet retningslinjer for honorært medlemskab og 
gæstemedlemskab. Dermed agerer de 5 distrikter e�er de samme retningslinjer, så 
der ikke er forskel på, hvordan man bliver honorært medlem i de enkelte distrikter. 

Der findes mange udvalg under RD. Det undrede mig, at vi ikke havde et 
medlemsudvalg. Jeg ser medlemsudvalget som et af de allervig�gste udvalg. Det er 
medlemsudvalgene på klubniveau, på distriktsniveau og på RD-niveau, der skal sikre 
at Rotary også eksisterer i frem�den. På det første bestyrelsesmøde i 2023 
beslutede bestyrelsen, at vi skulle have et medlemsudvalg og arbejdet med at 
udarbejde et kommissorium for udvalget gik i gang. Der var John Christensen fra D-
1440, der var primus motor på denne opgave. 

I løbet af rotaryåret var RD involveret i 2 landsindsamlinger �l fordel for Ukraine. 
Organiseringen og styringen af de 2 indsamlinger forløb meget forskelligt. Derfor 
vedtog bestyrelsen en procedure for opstart af frem�dige landsindsamlinger, så den 
samme model fremover følges, når der opstår behov for at lave landsindsamlinger.  

Rotary Norden udkommer både i en trykt udgave og i digital form. Ca. 50 % af 
rotarianerne i Danmark modtager den digitalt. Det er dyrt og ikke særlig miljøbevidst 
at producere den trykte udgave og det går meget trægt med at få rotarianere �l at 
vælge den digitale udgave. Derfor beslutede bestyrelsen at ændre IT-systemet så 
alle står �l at modtage den digitale version. De rotarianere, der så e�erfølgende 
stadig ønsker at modtage den trykte udgave, kan så ak�vt ændre det �l at modtage 
den trykte udgave. Jeg glæder mig �l at følge hvor mange rotarianere, der i e�eråret 
2023 vedbliver med at modtage den trykte udgave.  

Et notat fra 2019 om Corporate Membership trængte �l en justering. Sammen med 
vor landssekretær fik vi omskrevet/justeret notatet, der blev godkendt af RD-
bestyrelsen på mødet den 30. marts 2023. På samme møde valgte bestyrelsen Per 
Høyen som RD’s kontaktperson �l UNICEF. 

PI & PR-udvalget har igennem året arbejdet på en Na�onal Kommunika�onsstrategi 
for Rotary Danmark. Denne strategi blev godkendt på mødet den 1. maj. 



Sidste år påpegede vor kri�ske revisor Per Lindved fra D-1450, at RD burde 
udarbejde en godkendelsesinstruks. Denne blev udarbejdet og ligeledes godkendt på 
mødet den 1. maj.  

Gennem hele rotaryåret har integra�onen af Rotaract/Danio fyldt meget. Emnet har 
været på dagsordenen �l mange af bestyrelsesmøderne. Til vintermødet den 19. 
november 2022 blev der nedsat en arbejdsgruppe, der skulle arbejde med opgaven. 
Arbejdsgruppen skulle afslute arbejdet �l sommermødet, så en ny samarbejdsa�ale 
kunne vedtages. Det lykkedes ikke at nå �l enighed om en ny samarbejdsa�ale, så 
denne opgave har jeg videregivet �l næste års RD-formand John Christensen. Jeg er 
sikker på at John hur�gt kommer i mål med dete, så vi kan få en ny 
samarbejdsa�ale mellem RD og Rotaract/Danio. 

I rotaryåret har idéen om et landsdækkende event også været diskuteret meget. Det 
var svært at finde den rig�ge idé. På sommermødet den 24. juni 2023 præsenterede 
D-1440 et forslag �l et partnerskab med organisa�onen Head Space. Alle distrikter 
syntes godt om forslaget, og det blev beslutet, at vi skulle arbejde videre med dete. 
Jeg ser frem �l et langvarigt samarbejde mellem RD og Head Space �l gavn og glæde 
for begge organisa�oner. 

 

Vejle den 27-6-2023 

Niels Hansen 
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